
90 www.                   .czZEMĚDĚLSTVÍ

Ministr Výborný: Zemědělci sklidili prvních
31 152 hektarů obilovin. Dnes spouštíme
pravidelné žňové zpravodajství
10.7.2023

Tisková zpráva – Zemědělci v Čechách a na Moravě sklidili prvních 31 152 z celkové letošní osevní 
plochy 1 245 085 hektarů, tedy 2,5 procenta obilovin. Uvedl to dnes ministr zemědělství Marek 
Výborný (KDU-ČSL) při návštěvě Zemědělského a obchodního družstva Bratranců Veverkových
v Živanicích na Pardubicku. Ministerstvo zemědělství od dnešního dne začíná ve spolupráci se Stát-
ním zemědělským intervenčním fondem (SZIF) vydávat každoroční pravidelné žňové zpravodajství. 
Vždy v pondělí jeho prostřednictvím informuje veřejnost o postupu sklizně a kvalitě obilovin.

„Žně začínají tradičně na jižní Moravě, nejinak tomu bylo i tento rok, kdy jako první začali sklízet zemědělci 
v okolí Bratčic u Pohořelic. Podle prvních odhadů by sice sklizeň základních obilovin ve srovnání s loňskou nad-
průměrnou úrodou měla mírně klesnout, ve srovnání s pětiletým průměrem jde ale o standardní dobrý rok,“ 
řekl ministr zemědělství Marek Výborný.

Uvedl také, že rozhodně nelze hovořit o podprůměrné sklizni a připomněl, že Česká republika je u obilovin více 
než soběstačná. „Z obvyklé celkové úrody kolem osmi milionů tun, po dodatečném započtení kukuřice
a ostatních obilovin, se každoročně zhruba tři miliony tun vyvezou do zahraničí. Naše, tedy tuzemská, spotřeba 
obilovin je v dlouhodobém průměru přibližně pět milionů tun. A i letos budeme mít obilí výrazný nadbytek,“ 
řekl ministr Marek Výborný. 
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